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Kokoustiedot 
 
Aika 21.06.2017 keskiviikko klo 18:00 - 20:50 
 
Paikka Kaupunginvaltuuston istuntosali 
 
Saapuvilla olleet jäsenet 
 

Annika Aaltonen, puheenjohtaja 
Helena Sukari, varapuheenjohtaja 
Eija Erasvuo 
Karipekka Hyytiä 
Mikko Kangasoja 
Kimmo Kosonen 
Oili Niittynen 
Jasmin Nisunen 
Jukka A. Rantala 
Jari Smith 
Tarja Tiitta-Nieminen 
 

Muut saapuvilla olleet 
 

Pipsa Allén kaupunginhallituksen edustaja 
Ari Korhonen kaupunginjohtaja, paikalla klo 

18.30 asti 
Pirita Raatikainen henkilöstön edustaja, paikalla 

klo 18.15 asti 
Tiina Salo esittelijä, paikalla klo 18.20 asti 
Leena Laakso esittelijä 
Esa Ilanti talouspäällikkö 
Päivi Rantanen päivähoidon johtaja 
Maria Ovaska hanketyöntekijä, paikalla klo 

19.30 asti 
Ulla Haataja pöytäkirjanpitäjä 
  

Asiat  67 - 89 § 
 
Allekirjoitukset 
  

Annika Aaltonen Ulla Haataja 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 

Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 26.6.2017 
 
 
  Eija Erasvuo   Jari Smith 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 27.6.2017 
 
   
  Ulla Haataja 
  pöytäkirjanpitäjä 
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67 §  

Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Sivistyslautakunta toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösval-

taiseksi. 
 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. Lisäksi lautakunta 
päätti hallintosäännön luku 2 § 9 mukaisesti, että talouspäällikkö Esa Ilannilla 
ja päivähoidon johtaja Päivi Rantasella on läsnäolo ja puheoikeus kokoukses-
sa sekä hanketyöntekijä Maria Ovaskalla asian kohdalle kuusi asti. 
 
Kokouksen alussa henkilöstön edustaja Pirita Raatikainen käytti puheenvuo-
ron. 
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68 §  

Pöytäkirjantarkastajien valitseminen 

 
Päätösehdotus Sivistyslautakunta valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi Eija 

Erasvuon ja Mikko Kangasojan. 
 

Päätös Sivistyslautakunta valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi Eija Eras-
vuon ja Jari Smithin. 
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69 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Sivistyslautakunta käsittelee asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 665/01.01.01/2017 

§ 70 

Sivistysjohtajan viransijainen 

 

 

 

 Kaupunginjohtaja Ari Korhonen ja henkilöstöpäällikkö Jarmo Niitynperä: 

 

Sivistysjohtaja Matti Sivonen jää eläkkeelle 1.9.2017 alkaen. Kaupunginhalli-

tus on julistanut viran haettavaksi 12.6.2017. Uusi sivistysjohtaja valittaneen 

kaupunginvaltuuston syyskuun kokouksessa. 

 

Sivistysjohtajan väliaikaiseksi viransijaiseksi esitetään lukion rehtori Leena 

Laaksoa 1.8.2017 alkaen. Leena Laakso hoitaisi tehtävää oman toimen ohel-

la. Ehdotuksena on, että Leena Laaksolle maksetaan tehtävästä 5 %:n lisä 

hänen kokonaispalkkaansa eli 319,40 euroa kuukaudessa. 

 

 

 

 

Päätösehdotus Puheenjohtaja 

 

Sivistyslautakunta päättää, 

 

että sivistysjohtajan viransijaisena toimii lukion rehtori Leena Laakso 1.8.2017 

alkaen toistaiseksi. Leena Laakson sijaisena toimii kirjasto- ja kulttuuritoimen-

johtaja Tiina Salo. 

 

Lisäksi lautakunta päättää, että toimialan lautakuntien esittelijänä toimii 

21.6.2017 lukien lukion rehtori Leena Laakso sijaisenaan kirjasto- ja kulttuuri-

toimenjohtaja Tiina Salo. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

 

Päätös  

Puheenjohtajan muutettu päätösehdotus: 

 

Sivistyslautakunta päättää, 

 

että sivistysjohtajan viransijaisena toimii lukion rehtori Leena Laakso 1.8.2017 

alkaen toistaiseksi kuitenkin enintään siihen saakka kunnes viran vakituinen 

hoitaja aloittaa tehtävässä. Leena Laaksolle maksetaan tehtävästä 5 %:n lisä 

hänen kokonaispalkkaansa eli 319,40 euroa kuukaudessa. Leena Laakson si-

jaisena toimii kirjasto- ja kulttuuritoimenjohtaja Tiina Salo. 
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Lisäksi lautakunta päättää, että sivistyslautakunnan esittelijänä toimii 

21.6.2017 lukien lukion rehtori Leena Laakso sijaisenaan kirjasto- ja kulttuuri-

toimenjohtaja Tiina Salo kuitenkin enintään siihen saakka kunnes viran vaki-

tuinen hoitaja aloittaa tehtävässä. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirjaan merkittiin, että rehtori Leena Laakso poistui esteellisenä kokouk-

sesta tämän asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi ja kirjasto- ja kulttuuri-

toimenjohtaja Tiina Salo poistui esteellisenä kokouksesta tämän asian käsitte-

lyn alkaessa. Lisäksi pöytäkirjaan merkittiin, että kaupunginjohtaja Ari Korho-

nen poistui kokouksesta tämän asian päätöksenteon jälkeen klo 18.30.  
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 Asianro 663/12.06.00/2017 

§ 71 

Varhaiskasvatuksen esittely 

 

 

 

 Päivähoidon johtaja Päivi Rantanen esittelee varhaiskasvatuksen palvelualu-

een. 

 

 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta merkitsee esittelyn tiedokseen. 

 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 653/12.06.00/2017 

§ 72 

Varhaiskasvatussuunnitelma 

 

 

 

 Päivähoidon johtaja Päivi Rantanen 13.6.2017: 

 

Opetushallitus päätti Varhaiskasvatussuunnitelman perusteista 2016, jossa 

määrätään varhaiskasvatuksen toteuttamisen tavoitteista ja sisällöistä. Perus-

teiden pohjalta Raision kaupunki on laatinut paikallisen varhaiskasvatussuun-

nitelman, joka otetaan käyttöön 1.8.2017. Paikallinen varhaiskasvatus on vel-

voittava ja sitä arvioidaan ja kehitetään edelleen. 

 

Raisiossa paikallisen suunnitelman tekeminen aloitettiin vuoden 2016 aikana 

avaamalla varhaiskasvatuksen arvoja ja määrittelemällä arvokeskustelun poh-

jalta Raision varhaiskasvatuksessa painottuvia arvoja. Varhaiskasvatuksen 

asiakkailta tiedusteltiin syyskuussa 2016 sähköpostikyselynä, minkälaisia yh-

teistyömuotoja he toivovat varhaiskasvatuksen kanssa toteutettavan. Yhteis-

työstä ja arvoista on keskusteltu päiväkotien vanhempainilloissa syksyllä 

2016. Perhepäivähoidossa olevien lasten huoltajien näkemyksiä arvojen sisäl-

löistä ja ne käsiteltiin vanhempainillassa maaliskuussa 2017.  

 

Varhaiskasvatuksen laadunkehittämishanke alkoi marraskuussa 2016 ja se 

jatkuu vuoden 2017 loppuun saakka. Hankkeen työntekijän palkkaamisen 

myötä alkoi paikallisen varhaiskasvatussuunnitelman kirjaaminen ja työstämi-

nen henkilöstön kanssa. Henkilöstölle tehtiin kysely pedagogisen osaamisen 

ja koulutustarpeiden kartoittamiseksi. Johtajat sekä ohjausryhmän ja lomake-

työryhmien edustajat ovat olleet Opetushallituksen ja aluehallintaviraston jär-

jestämisissä koulutuksissa. Päiväkotien ja esiopetuksen koko kasvatushenki-

löstö on käynyt kaksi kertaa teematyöpajoissa, joissa on syvennetty suunni-

telman edellyttämiä pedagogisia aiheita, oppimisympäristöjä ja toimintakult-

tuurin muutosta. Perhepäivähoitajien kanssa samankaltaisia teemoja on käsi-

telty työilloissa kevään aikana. Henkilöstön koulutuspäivät vuosina 2017 ja 

2018 on suunniteltu tukemaan varhaiskasvatussuunnitelman käyttöönottoa ja 

työn kehittäminen jatkuu ensi toimintakauden aikana. Erityisinä painopisteinä 

on muutoksen ja pedagogiikan johtaminen, pedagogisen toiminnan havain-

nointi, dokumentointi ja arviointi sekä lasten ja huoltajien osallisuuden vahvis-

taminen. 

 

Raision varhaiskasvatussuunnitelma 2017 on kirjoitettu valtakunnallisten pe-

rusteiden yhteyteen ja se koskee sekä Raision kaupungin järjestämää var-

haiskasvatusta että yksityisiä toimijoita. Paikallisessa tekstissä on kuvattu 

konkreettisia toimintatapoja, menetelmiä ja ohjeita. Yksityisillä toimijoilla voi 

olla käytössä omia rakenteellisia käytänteitä ja lomakkeita. Suunnitelman 

luonnos on ollut kommentoitavana julkisesti Raision kaupungin internetsivuilla 

24.4.-12.5.2017. Erillistä kommentointia on pyydetty perhepalvelujen, terveys-

toimen ja perusopetuksen edustajilta. Suunnitelmaa ja toiminnan laatua arvi-
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oidaan tulevan kauden aikana, jolloin myös huoltajilla on mahdollisuus osallis-

tua varhaiskasvatuksen laadunarviointiin.  

 

Hanketyöntekijä Maria Ovaska esittelee varhaiskasvatussuunnitelmaa sivis-

tyslautakunnan kokouksessa. 

 

 

 

Liitteet 1 Raision vasu 2017.pdf 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta päättää 

 

hyväksyä Raision varhaiskasvatussuunnitelman ja se otetaan käyttöön 

1.8.2017 alkaen. 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Perhepäivähoidon ja seurakunnan yhteistyötä jatketaan. 

 

Pöytäkirjaan merkittiin, että hanketyöntekijä Maria Ovaska poistui kokoukses-

ta tämän asian esittelyn jälkeen klo 19.30. 
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 Asianro 655/01.01.03/2017 

§ 73 

Perhepäivähoitaja *** anomus palkattomasta työlomasta 

 

 

 

 Päivähoidon johtaja Päivi Rantanen 14.6.2017: 

 

Perhepäivähoitaja *** anoo palkatonta työvapaata ajalle 2.8.2017–2.2.2018. 

Hänelle on aikaisemmin myönnetty palkatonta työvapaata ajalle 2.1.–

2.7.2017 (perhepäivähoidon ohjaaja Helena Jämsen 13.12.2016 § 14). 

 

Perhepäivähoidon ohjaaja Helena Jämsén puoltaa palkattoman työvapaan 

myöntämistä. 

 

Hallintosäännön mukaan keskuksen johtaja tai hänen määräämänsä ratkai-

see alaisiaan koskevia henkilöstöasioita mm. myöntää harkinnanvaraisen vir-

kavapauden ja työvapaan enintään 6 kuukaudeksi kerrallaan, mikäli harkitta-

vaksi ei tule virkavapauden tai työloman ajalta maksettavan palkan määrää. 

 

Kaupunginhallitus on hyväksynyt (7.1.2008 § 5) Periaatteet harkinnanvarais-

ten virkavapauksien ja työlomien hyväksymisestä: 

 

1. Myöntävän viranomaisen tulee ensisijaisesti miettiä, että työtehtävät, joi-

den hoitajalle harkitaan myönnettäväksi harkinnanvaraista virkavapautta 

tai työlomaa, saadaan hoidettua. Jos tehtävät saadaan hoidettua, voidaan 

virkavapautta tai työlomaa myöntää seuraavien periaatteiden mukaisesti. 

 

2. Jos harkinnanvaraista virka- tai työlomaa myönnetään, niin henkilöille, jot-

ka ovat olleet Raision kaupungin palveluksessa alle kaksi vuotta, myönne-

tään enintään 6 kk. 

 

3. Toisen tehtävän hoitamiseksi tai oman yrityksen aloittamista varten otet-

tavaa virkavapautta tai työlomaa voidaan muille kuin 2. kohdassa maini-

tuille viranhaltijoille tai työntekijöille myöntää enintään yksi vuosi, jos voi-

daan katsoa toisen tehtävän hoidosta tai yritystoiminnasta saadusta ko-

kemuksesta olevan hyötyä oman tehtävän hoidossa, kun henkilö palaa 

Raision kaupungin palvelukseen. 

 

4. Jos lakiin tai sopimuksiin perustuvien virkavapaiden jatkoksi myönnetään 

virkavapautta tai työlomaa, voidaan harkinnanvaraista virkavapautta tai 

työlomaa myöntää niin, että yhteensä niistä kertyy enintään kolme vuotta, 

jolloin harkinnanvaraisen virkavapaan tai työloman osuus tästä voi olla 

enintään vuoden.  

 

5. Painavasta syystä kaupunginhallitus tai lautakunta, jonka alainen virkava-

paan tai työloman hakija on, voi poiketa edellä olevista ohjeista. 
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Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta päättää 

 

myöntää perhepäivähoitaja *** palkatonta työvapaata ajalle 2.8.2017–

2.2.2018. 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   ***  

  Helena Jämsen, Varhaiskasvatus 

  palkat 
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 Asianro 166/01.01.01/2017 

§ 74 

Sivistyskeskuksen virkojen ja toimien täyttäminen 

 

 

 

 Sivistysjohtaja Matti Sivonen 14.6.2017: 

 

Kaupunginhallituksen henkilöstön palkkaamisohjeita koskevan päätöksen 

mukaisesti (Kh 10.8.2009 § 402) viranhaltijoiden tekemät päätökset vakinai-

sen henkilöstön ottamisesta tulee tehdä niin, että ne tulevat otto-oikeusajan 

kuluessa tiedoksi hallintokeskuksen osalta kaupunginhallituksen esityslistalla 

tai ao. lautakunnan esityslistalla omana asianaan. Tarkoitus on, että otto-

oikeusviranomainen voi kokouksessaan ratkaista otto-oikeuden käyttämisen 

kyseisen valinnan osalta. 

 

Otto-oikeusaika on 14 vuorokautta. Määräaika alkaa, kun viranhaltijapäätös 

pidetään julkisesti nähtävillä. Nähtävilläolosta kuulutetaan niin sanotulla vuosi-

ilmoituksella vuosittain. Vuosi-ilmoituksen mukaisesti "viranhaltijan esittelystä 

tekemät vakinaisten henkilöiden valintapäätökset pidetään nähtävillä valintaa 

seuraavana arkipäivänä kello 9.00-15.00, aikaisintaan kuitenkin 12 päivää 

ennen valintaa seuraavaa asianomaisen lautakunnan tai kaupunginhallituk-

sen kokousta. Kokousajat päätetään kyseisessä hallintokunnassa". 

 

1. Sivistysjohtaja on rehtorin esittelystä tehnyt 12.6.2017 § 58 oheismateri-

aalina olevan päätoimisen tuntiopettajan (digiopettaja) tehtävän täyttämis-

tä koskevan viranhaltijapäätöksen. Päätoimisen tuntiopettajan tehtävään 

valittiin *** ja varalle ***. Päätös on ollut julkisesti nähtävänä yleisessä tie-

toverkossa 13.6.2017. 

 

2. Sivistysjohtaja on rehtorin esittelystä tehnyt 12.6.2017 § 59 oheismateri-

aalina olevan lukion lehtorin viran täyttämistä koskevan viranhaltijapää-

töksen. Lukion lehtorin virkaan siirrettiin päätoiminen tuntiopettaja ***. 

Päätös on ollut julkisesti nähtävänä yleisessä tietoverkossa 13.6.2017. 

 

3. Sivistysjohtaja on päivähoidon johtajan esittelystä tehnyt 13.6.2017 § 60 

oheismateriaalina olevan lastentarhanopettajan toimen täyttämistä koske-

van viranhaltijapäätöksen. Lastentarhanopettajan toimeen valittiin ***. 

Päätös on ollut julkisesti nähtävänä yleisessä tietoverkossa 14.6.2017. 

 

4. Sivistysjohtaja on päivähoidon johtajan esittelystä tehnyt 13.6.2017 § 61 

oheismateriaalina olevan lastentarhanopettajan toimen täyttämistä koske-

van viranhaltijapäätöksen. Lastentarhanopettajan toimeen valittiin ***. 

Päätös on ollut julkisesti nähtävänä yleisessä tietoverkossa 14.6.2017. 

 

5. Sivistysjohtaja on päivähoidon johtajan esittelystä tehnyt 13.6.2017 § 62 

oheismateriaalina olevan lastenhoitajan toimen täyttämistä koskevan vi-
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ranhaltijapäätöksen. Lastenhoitajan toimeen valittiin ***. Päätös on ollut 

julkisesti nähtävänä yleisessä tietoverkossa 14.6.2017. 

 

6. Sivistysjohtaja on päivähoidon johtajan esittelystä tehnyt 13.6.2017 § 63 

oheismateriaalina olevan lastenhoitajan toimen täyttämistä koskevan vi-

ranhaltijapäätöksen. Lastenhoitajan toimeen valittiin ***. Päätös on ollut 

julkisesti nähtävänä yleisessä tietoverkossa 14.6.2017. 

 

 

 

 

Oheismateriaali  1 Valintapäätökset.pdf 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta päättää, 

 

että se ei käytä otto-oikeutta edellä mainittujen virkojen ja toimen täyttämistä 

koskeviin viranhaltijapäätöksiin. 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Valitut  

  Ao. koulut 

  Varhaiskasvatus 

  palkat 
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 Asianro 362/02.02.02/2017 

§ 75 

Sivistyslautakunnan käyttötalouden toteutuma 5/2017 

 

 

 

 Talouspäällikkö Esa Ilanti 8.6.2017: 

 

Talousarvion toteutumista seurataan toimielimissä kuukausittain. Talousarvi-

on sitovuus on toimielimentasolla. Mikäli lautakunnan talousarviovastuu koos-

tuu useammasta tilauksesta/palvelusta, lautakunta voi suorittaa siirtoja palve-

lujen kesken. Sekä ulkoiset että sisäiset määrärahat sitovat lautakuntaa. 

 

Sivistyslautakunnan toimintakulut toukokuun lopun tilanteen mukaisesti 

(8.6.2017, kaikki menot eivät ole vielä kirjautuneet) olivat noin 15,6 M€ toteu-

tumisprosentin ollessa 40,3 %. Toimintatuloja on kertynyt 1,3 M€ toteutumis-

prosentin ollessa 48,9 %. Talousarvion mukaisen laskennallinen toteutuman 

tulisi olla noin 41 %. 

 

 
 

 

 

 

 

Sivistyslautakunta YHTEENSÄ

TOIMINTATUOTOT Talousarvio Toteutuma 05/2017 jäljellä Toteutuma -%

* Myyntituotot 410.787 239.657,41 171.129,59 58,3

* Maksutuotot 1.801.130 769.329,35 1.031.800,65 42,7

* Tuet ja avustukset 458.390 323.639,21 134.750,79 70,6

* Vuokratuotot 52.190 0 52.190,00 0

* Muut toimintatuotot 3.839 887,89 2.951,11 23,1

*** TOIMINTATUOTOT YHTEENSÄ 2.726.336 1.333.513,86 1.392.822,14 48,9

TOIMINTAKULUT

Henkilöstökulut

* Palkat ja palkkiot -18.366.983 -7.536.160,61 -10.830.822,39 41

Henkilösivukulut

* Eläkekulut -3.943.633 -1.585.202,78 -2.358.430,22 40,2

* Muut henkilösivukulut -887.620 -381.119,01 -506.500,99 42,9

** Henkilöstökulut yhteensä -23.198.236 -9.502.482,40 -13.695.753,60 41

* Palvelujen ostot -6.587.287 -2.549.527,69 -4.037.759,31 38,7

* Aineet, tarvikkeet ja tavarat -723.248 -153.693,64 -569.554,36 21,3

* Avustukset -2.620.000 -1.066.160,58 -1.553.839,42 40,7

* Vuokrat -5.536.229 -2.285.402,70 -3.250.826,30 41,3

* Muut toimintakulut -24.773 -16.800,28 -7.972,72 67,8

*** TOIMINTAKULUT YHTEENSÄ -38.689.773 -15.574.067,29 -23.115.705,71 40,3

TOIMINTAKATE -35.963.437 -14.240.553,43 -21.722.883,57 39,6

Poistot ja arvonalentumiset

* Suunn.mukaiset poistot -201.881 -69.515,76 -132.365,24 34,4

TILIKAUDEN TULOS -36.165.318 -14.310.069,19 -21.855.248,81 39,6

TILIKAUDEN YLI-/ALIJÄÄMÄ -36.165.318 -14.310.069,19 -21.855.248,81 39,6
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Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta merkitsee toukokuun 2017 käyttötalouden toetutuman tie-

dokseen. 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 175/02.05.01/2017 

§ 76 

Lisämäärärahaesitykset sivistyskeskuksen hankkeisiin 

 

 

 

 Talouspäällikkö Esa Ilanti 12.6.2017: 

 

Opetushallitus on 12.12.2016 myöntänyt Raision kaupungille Lyijystä bitteihin 

hankkeelle 24.000 euron avustuksen käytettäväksi uuden pedagogiikan, uu-

sienoppimisympäristöjen ja uusien opetussuunnitelman perusteiden mukai-

seen kehittämis- ja koulutustoimintaan, hankkeen omarahoitusosuus on 6.000 

euroa. 

 

Määrärahan korotustarve vuoden 2017 talousarvioon: 

 

Tulot 

3330.312039 Muut tuet ja avustukset, 24.000 euroa 

 

Menot 

4003.312039 Tilapäisten viranhaltijoiden kk-palkat, 19.000 euroa 

4100.312039 Kvtel-maksut, 5.000 euroa 

 

Opetushallitus on myöntänyt 12.12.2016 Taitavat digituutorit hankkeelle 8.700 

euron avustuksen. Hankkeelle hyväksytyt kokonaisnettomenot ovat yhteensä 

10.875 euroa, omarahoitusosuus on 2.175 euroa. 

 

Valtionavustus myönnetään hakutiedotteen mukaisesti järjestetystä tutoropet-

tajien koulutuksesta ja tutoropettajana toimivan henkilön osaamisen kehittä-

misestä aiheutuviin kustannuksiin. Avustusta voi käyttää koulutuskustannuk-

siin sekä koulutukseen osallistumisesta aiheutuviin sijais- ja matkakustannuk-

siin. 

 

Määrärahan korotustarve vuoden 2017 talousarvioon: 

 

Tulot 

3330.312038 Muut tuet ja avustukset, 8.700 euroa 

 

Menot 

4003.312038 Tilapäisten viranhaltijoiden kk-palkat, 5.000 euroa 

4100.312038 Kvtel-maksut, 3.700 euroa 

 

 

 

Oheismateriaali  2 Valtionavustuspäätökset.pdf 
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Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta päättää 

 

esittää kaupunginhallitukselle lisämäärärahaa vuoden 2017 talousarvioon esi-

tetyn mukaisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 203/12.01.03/2017 

§ 77 

Valtuutettu Vesa Parantaisen ym. valtuutettujen aloite koskien yksinäisten lasten 

ja nuorten kartoittamista ja toimenpiteiden toteuttamista yksinäisyyden poista-

miseksi 

 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 23.1.2017 18 §  

 

Valtuutettu Vesa Parantainen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Vuoden 2016 viimeisessä kaupunginvaltuuston kokouksessa käsittelimme 

Sähköisen hyvinvointikertomuksen vuosittaista raportointia. 

 

Raportista kävi ilmi, että noin joka kymmenennellä oppilaalla ei ole ainutta-

kaan läheistä ystävää. Vaisaaren yläkoulussa on noin 750 oppilasta. Tämä 

tarkoittaa, että yksinäisten määrä on hälyttävä ja murheellinen n. 75 oppilasta. 

Emme pidä mahdottomana, että samansuuntaista yksinäisyyttä koetaan myös 

alakouluissa, joissa oppilaita on noin 1500. 

 

Yksi merkittävä syy yksinäisyyteen saattaisi olla kiusaaminen. Kiusaamisesta 

on sosiaalisen median, ja erityisesti siellä olevien ryhmien myötä, tullut vaike-

asti todennettavaa. 

 

Esitämme, että nämä yksinäiset lapset ja nuoret kartoitetaan ja selvitetään 

syyt. Raisiolla on merkittävä rooli LAPE-hankkeessa, jonka tavoitteena on 

edistää lasten ja nuorten sekä perheiden hyvinvointia. Hanke on maakunnalli-

nen ja odotamme sieltä saavamme hyviä ja konkreettisia käytäntöjä ja työka-

luja. Omana työkaluna tähän työhön meillä on yli hallintokuntarajojen toimiva 

oppilashuollon ohjausryhmä. 

 

Lisäksi esitämme varhaiskasvatuksen VARKE-työryhmän ottavan tämän seu-

raavaksi teemakseen. 

 

Yksinäinen, kiusattu tai ei, lapsi tai nuori on paitsi hirvittävä henkilökohtainen 

tragedia, myös merkittävä yhteiskunnallinen menoerä. Valtiontalouden tarkas-

tusvirasto on laskenut vailla työ- tai opiskelupaikkaa olevan nuoren kustanta-

van yhteiskunnalle n. 30 000€ vuodessa. Eivät kaikki yksinäiset tietenkään jää 

kotiin, mutta merkittävä riski se on. Lisäksi jos siihen tulee lisäksi syrjäytymis-

tä lieveilmiöineen hintalappu on huomattavasti suurempi. 

 

Valtuustoryhmämme esittää, että Raision oppilashuollon ohjausryhmä kartoit-

taa yksinäiset lapset ja nuoret sekä ryhtyy toimenpiteisiin vähentääkseen ja 

poistaakseen yksinäisyyden lasten ja nuorten elämästä Raisiossa. 
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23.1.2017 SDP:n valtuustoryhmä 

 

Vesa Parantainen Jarmo Rosama 

Kimmo Nurmi Kimmo Kosonen 

Sirpa Ek  Raimo Sulonen 

Juha Hellsten Veijo Mikola 

Anita Ruusuranta Janne Laulumaa 

Hannele Lehto-Laurila Jyrki Yrttiaho 

Aarre Lehtonen Eija Nurmi 

Kari Hanka  Pekka Närhinen 

Kiira Lasarov-Pernaja Juha Jormanainen” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

Kaupunginhallitus 6.2.2017 § 36 

 

 ”- - - 

 

 Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Vesa Parantaisen aloitteen koskien 

yksinäisten lasten ja nuorten kartoittamista ja toimenpiteiden toteuttamista yk-

sinäisyyden poistamiseksi sosiaali- ja terveyskeskuksen sekä sivistyskeskuk-

sen valmisteltavaksi - - -” 

 

 

Sivistyslautakunta 21.6.2017: 

 

Rehtori Heli Kivelä, koulupsykologit Tuija Elomäki, Suvi Hakomaa ja Mirka 

Hynninen 8.6.2017: 

 

Oppimiskeskustelut ovat osa oppilaan arviointia. Nämä keskustelut pidetään 

vuosittain marraskuun ja helmikuun välisenä aikana ja paikalla niissä ovat op-

pilaan ja opettajan lisäksi myös huoltajat. Keskustelussa käydään läpi oppimi-

sen lisäksi myös oppilaan kokonaishyvinvointiin liittyviä aiheita kuten kaveri-

suhteita koulussa. Oppimiskeskusteluissa sekä oppilaalla että huoltajalla on 

mahdollisuus tuoda esiin huolensa oppilaan yksinäisyyteen tai muuhun asi-

aan liittyen. Kouluilla on käynnistetty vuosittain ns. kaverikerhoja, jotka on tar-

koitettu lujittamaan oppilaiden sosiaalisia taitoja kuten kaveritaitoja. Yksinäi-

siksi itsensä kokevia lapsia on kutsuttu mukaan kaverikerhojen toimintaan. 

Alakouluissa HYR-ryhmä eli koulun hyvinvointiryhmä on myös ottanut kantaa 

kaveriasioihin ja pyrkinyt luomaan koululle ilmapiiriä, joka tukee kaverisuhteita 

ja vastustaa kiusaamista. Näissä ryhmissä on käsitelty KiVa-kouluteemoja ja 

tutustuttu kouluissa tehtyihin kiusaamiskyselyihin. HYR-ryhmässä ovat muka-

na koulun aikuisten ja oppilaiden lisäksi myös vanhempien edustajia. 
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Oppilashuoltohenkilöstö, koulupsykologit ja –kuraattorit sekä kouluterveyden-

hoitajat  ja - lääkärit, tapaavat oppilaita ja vanhempia  kouluilla. Tapaamisissa 

keskustellaan lähes poikkeuksetta myös lasten kaverisuhteista. Koulutervey-

denhoitaja tapaa kaikki lapset vuosittain ja näissä tarkastuksissa käsitellään 

myös kaverisuhdeasioita. Tarvittaessa lapset ja nuoret ohjataan sopiviin pal-

veluihin yhteistyössä muiden toimijoiden kanssa (mm. järjestöjen toteuttama 

tukihenkilötoiminta tai sosiaalisten taitojen ryhmät).  Kunnassa on kuluneen 

lukuvuoden aikana lisätty resurssia palkkaamalla koulupsykologi nuorille sekä 

kuraattori alakouluihin.  Tarve palveluihin on ollut huomattava.  Lisäresurssi 

on mahdollistanut myös erilaisten viikoittain kokoontuvien ryhmien vetämisen.  

Raision lukiolla on alettu järjestää joka lukuvuosi yhteistyössä Linkki-

toiminnan kanssa Rennox-ryhmää, joka on stressinhallinta- ja hyvinvointiryh-

mä nuorille. Ryhmässä käsitellään mm. stressiin, jännittämiseen ja itsetunte-

mukseen liittyviä asioita, ja siellä on mahdollisuus tutustua muihin samassa ti-

lanteessa oleviin nuoriin ja saada vertaistukea. Ryhmässä käsitellään ihmis-

suhteisiin liittyviä teemoja, ja yksi ryhmään ohjaamisen/hakeutumisen peruste 

on uusien kaverisuhteiden luominen. Jatkossa Rennox-ryhmä on tarkoitus jär-

jestää sekä syys- että kevätlukukaudella. Sitten kun ammatilliseen opetuk-

seen saadaan oma koulupsykologi, voi Rennox-toimintaa laajentaa myös 

Rasekon opiskelijoille. Myös muita hyvinvointia, jaksamista ja kaverisuhteiden 

muodostamista tukevia ryhmiä (esim. jännittäjä- tai mielialataidot-ryhmä) voisi 

suunnitella jatkossa tarjottavaksi yhdessä sekä Raision lukion että Rasekon 

opiskelijoille. 

 

Suunnitelmissa on jatkaa erilaista ryhmätoimintaa osin yhteistyössä sosiaali- 

ja terveystoimen kanssa (sosiaalisten taitojen ryhmä, Rennox, tunnetaitojen 

ryhmät), jotka voivat vaikuttaa positiivisesti myös lapsen ja nuoren kaverisuh-

teisiin. 

 

Koulujen monenlainen kerhotoiminta tukee osaltaan myös lasten kaverisuhtei-

ta ja ehkäisee yksinäisyyttä. Iltapäiväkerho toiminta siirtyy kaupungin omaksi 

toiminnaksi syksyllä 2017 jatkuen lähes entisenlaisena tarjoten 1.-2. luokka-

laisille toimintaa iltapäiviin. 

 

 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta päättää 

 

antaa kaupunginhallitukselle ja –valtuustolle yllä olevan vastauksen valtuus-

toaloitteeseen. 

 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
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Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 385/14.00.01/2017 

§ 78 

Valtuutettu Eeva Savolan ym. valtuutettujen aloite koskien oppisopimuskoulutuk-

sen mahdollisuuksia osana työllisyyden hoidon edistämistä ja nuorten syrjäyty-

misen ehkäisyä 

 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 13.3.2017 37 §  

 

Valtuutettu Eeva Savola jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Oppisopimuskoulutuksen mahdollisuus 

 

Oppisopimuskoulutus on määräaikaiseen työsuhteeseen perustuvaa ammatil-

lista koulutusta, jota täydennetään ammattioppilaitoksessa tai aikuiskoulutus-

keskuksessa järjestettävällä tietopuolisilla opinnoilla. Opiskelija saa työehto-

sopimuksen mukaista palkkaa työssäoppimisen ajalta ja työnantajalle makse-

taan koulutuskorvausta. 

 

Raision työttömyysaste oli joulukuussa 2016 12,1 %, eli 1414 työtöntä työnha-

kijaa, laskua saman vuoden tammikuusta on jonkin verran. Työ- ja elinkeino-

ministeriön tilaston mukaan lokakuussa 2016 oli Raisiossa alle 25 -vuotiaiden 

työttömien työnhakijoiden osuus alle 25- vuotiaiden työvoimasta 16,8 % eli lä-

hes joka viides nuori on työtön tai vailla ammattia. Viime vuoden Raision kau-

pungin hyvinvointikertomuksen mukaan nuoria jäi reilut 10 % vastaavanikäi-

sistä peruskoulun jälkeen ilman opiskelupaikkaa. Syrjäytyminen uhkaa näitä 

nuoria. 

 

Oppisopimuskoulutusta on Raision kaupungissa toteutettu vähän. Kaikille 

nuorille tai aikuisille työttömille ei perinteinen opiskelu ole "mun juttu" vaan 

työssä-oppiminen on monelle motivoiva vaihtoehto saada itselle ammatti. Se 

on käytännönläheinen tapa opiskella ja työnantaja saa motivoituneen työnte-

kijän, jonka ammattitaito ja osaaminen ovat työnantajan tarpeita vastaavia. 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Raision kaupunki työnantajana 

selvittää oppisopimuskoulutuksen kehittämis- ja toteutusmahdollisuudet osa-

na työllisyyden hoidon edistämistä ja nuorten syrjäytymisen ehkäisyä. 

 

Raisiossa 13.3.2017 

 

Eeva Savola  Elisa Vuorinen 

Pipsa Allén  Kaija Honka 

Seija Sorsavirta Karoliina Harju 

Jari Salonen  Tuija Hyytiä 
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Janette Broberg Heikki Laine 

Jyrki Aaltonen Helena Sukari 

Risto Nikkonen Ari Leinonen 

Saila Rintee  Jonni Moislahti” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

Kaupunginhallitus 27.3.2017 § 87 

 

”- - - 

 

Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Eeva Savolan aloitteen koskien op-

pisopimuksen mahdollisuuksia osana työllisyyden hoidon edistämistä ja nuor-

ten syrjäytymisen ehkäisyä sivistyskeskuksen ja sosiaali- ja terveyskeskuksen 

valmisteltavaksi, - - -” 

 

Sivistyslautakunta 21.6.2017: 

 

 Sivistysjohtaja Matti Sivonen 12.6.2017: 

 

Sivistyskeskuksessa oppisopimuskoulutuksena voidaan kouluttaa nuoria lä-

hinnä koulunkäynninohjaajan ammattitutkintoon. 

 

Raision seudun koulutuskuntayhtymän oppisopimustoimiston mukaan kou-

lunkäynninohjaajan ammattitutkintoon valmistava koulutus kestää yhdestä 

kahteen vuotta riippuen koulutettavan henkilön aikaisemmasta koulutuksesta 

ja työkokemuksesta. Valtuustoaloitteen kohderyhmänä ovat ensisijaisesti työt-

tömänä olevat nuoret. Voidaan olettaa, että heillä koulunkäynninohjaajaksi 

valmistava oppisopimuskoulutus kestää pääsääntöisesti kaksi vuotta. Yhden 

koulunkäynninohjaajaksi koulutettavan nuoren kustannukset Raision kaupun-

gille ovat: 

- työaika 30 tuntia viikossa, kustannukset noin 38.000 euroa,  

- työaika 38,75 tuntia viikossa, kustannukset noin 48.000 euroa. 

 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta päättää 

 

antaa kaupunginhallitukselle ja –valtuustolle yllä olevan vastauksen valtuus-

toaloitteeseen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
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Päätös  

Sivistyslautakunta päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 879/12.02.01/2016 

§ 79 

Matkaraportti lukion englannin opiskelijoiden opintomatkasta Lontooseen 7.-

11.4.2017 

 

 

 

 Lukion englannin lehtorit Kirsi Kajalan ja Lisbeth Lipsasen 17.5.2017 toimit-

tama raportti: 

 

”Lukion kulttuurikurssiin vENA5/uENA3 liittyvä matka toteutettiin suunnitel-

mien mukaisesti 7.-11.4.2017. Matkanjohtajina toimivat lukion englannin leh-

torit Kirsi Kajala ja Lisbeth Lipsanen. Ryhmän vahvuus oli 22 henkilöä. 

  

Matka onnistui erinomaisesti. Opiskelijat käyttäytyivät koko matkan ajan kaikin 

puolin mallikelpoisesti, ja heistä sai olla ylpeä. He edustivat Raision kaupun-

kia ja Suomea paremmin kuin olisi koskaan voinut toivoa, moninkertaisesti 

paremmin kuin muut esim. samassa hotellissa majoittuneet kouluryhmät. He 

oppivat, että vaikka aina kaikki asiat eivät suju aivan suunnitelmien mukaises-

ti, kuten ensimmäinen matkapäivä hävinneine lentolippuineen, passeineen ja 

(meistä riippumattomista syistä) peräti koko ryhmän musikaalilippuineen meil-

le osoitti, kaikesta selvitään ja kaikki voi silti lopulta kääntyä parhain päin. Jos 

ryhmä oli vielä aamuyöllä Raisiosta lähdettäessä hieman hajanainen johtuen 

siitä, että mukana oli sekä vanhan että uuden opetussuunnitelman mukaisia 

opiskelijoita (englannin kulttuurikurssia kävi tänä vuonna sekä jatkavat että al-

kavat opiskelijat), tämän ensimmäisen harvinaisen tapahtumarikkaan päivän 

kääntyessä yöksi 22 tuntia myöhemmin ryhmä oli jo hitsautunut yhteen taval-

la, jota he itsekin jälkeenpäin ihmettelivät.  

  

Viiden Lontoossa vietetyn päivän aikana jokainen opiskelija pääsi vuorollaan 

selvittämään tarvittavat metro- ja jalankulkureitit ja toimimaan koko ryhmän 

vetäjinä. Jokainen piti myös ennalta valmistamansa esitelmän paikan päällä 

kulkiessamme kohteesta toiseen. 

 

Tällä kertaa uutuutena oli peräti kolme paikallista opasta, joista kahdesta 

saimme kiittää lukion oppilaskuntaa ja heidän myöntämäänsä matka-

avustusta. Nämä kävelykierrokset meille räätälöineet oppaat olivat kaikki kes-

kenään hyvin erilaisia, mutta myös ehdottomasti jokaisen heistä maksetun 

punnan arvoisia.  

  

Sää helli matkalaisia ja saimme nauttia parhaimmillaan jopa +25 asteen läm-

möstä. 

 

Yhtenä tavoitteenamme on aina ollut näyttää opiskelijoille, miten hyvin he sel-

viävät englanniksi, mitä kaikkea kohteistamme löytyy ja miten helppoa sinne 

on lähteä uudelleen nyt, kun he ovat oppineet mm. käyttämään paperista kart-

taa ja liikkumaan metrolla. Ja ylipäätään toimimaan ilman internetyhteyttä! 
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Myös tällä kertaa tämä tavoite täyttyi hyvin, sillä ensimmäiset ovat jälleen il-

moittaneet palaavansa takaisin kesällä.  

 

Koko matkalla ollut ryhmä haluaa kiittää lukion oppilaskunnan lisäksi Raision 

kaupunkia, joka mahdollisti tämän matkan toteutumisen ja tuki sitä lisäksi 

kahden lämpimän lounaan muodossa. Nuo yhteiset lounaat olivat jälleen hy-

vin merkityksellisiä sekä yhteishengen luomisen että tapakasvatuksen kannal-

ta, sillä muuten opiskelijat kuittaavat ruokailut aina jollain pikaisella välipalalla.   

 

Olimme kaikki erittäin tyytyväisiä matkan antiin ja toivomme, että myös tulevil-

la englannin kulttuurikurssilaisilla on mahdollisuus osallistua tällaiselle matkal-

le.” 

 

 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta merkitsee matkaraportin tiedokseen. 

 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 958/12.02.01/2016 

§ 80 

Matkaraportti lukion ranskanopiskelijoiden opintomatkasta Lycée Henri Matis-

seen, Toulouseen 3.-8.5.2017 

 

 

 

 Lukion rehtori Leena Laakson ja ranskan ja saksan kielen lehtori Jaana Hyö-

velän 24.5.2017 toimittama raportti: 

 

”Opintomatkamme ja vastavierailumme Toulouseen, Henry Matissen lukioon 

onnistui erinomaisesti ja matkalle asetetut kasvatukselliset sekä kielelliset ja 

kulttuuriset tavoitteet saavutettiin hyvin. 

 

Matkan kohokohtia olivat ehdottomasti Raisiossa huhtikuussa vierailleiden lu-

kiolaisten jälleennäkeminen sekä perheissä majoittuminen. Opintomatkalle 

asetettu tavoite kohdekielen oppimisesta sekä kulttuuritietoisuuden ja suvait-

sevaisuuden lisääminen ei voisi opintomatkan puitteissa toteutua paremmin 

kuin majoittumalla perheisiin ja elämällä hetki kohdemaan nuoren arkea. 

 

Lyhyt vierailumme Ranskaan sisälsi sekä retkiä että lukioon tutustumista. Ys-

tävyyskoulussa saimme kuulla selvityksen lukio-opinnoista, osallistuimme 

mm. filosofian tunnille ja meille järjestettyyn ranskan oppituntiin, tapasimme 

kouluterveydenhoitajan sekä haastattelimme koulukirjastonhoitajaa. Mielen-

kiintoisia eroja koulujen välillä oli paljon esim. ruokailut Ranskassa olivat 

maksullisia ja siten myös tarjonnaltaan runsaita. Poissaolojen seuranta oli 

Ranskassa tiukkaa ja jokaisesta poissaolosta lähti tekstiviesti vanhemmille ja 

vanhempien oli välittömästi selvitettävä poissaolot. Poissaolot tarkistettiin jo-

kaisen tunnin alussa. Muita eroja olivat mm. valinnaisuuden puute, suulliset 

kokeet, opiskelijoiden tapa osallistua ja argumentoida oppitunneilla, oppilas ja 

opettaja suhde, koulujen monikulttuurisuus, opettajakokousten puuttuminen ja 

niiden korvaantuminen luokittain tapahtuvalla arviointikokouksella, jossa jäse-

nenä oli paitsi opettajia, myös huoltajia ja oppilasjäseniä. Ranskan lukiossa oli 

myös paljon enemmän hallintohenkilökuntaa kuin Suomessa. Meidän opiske-

lijoita hämmensi se, ettei kouluun voinut kulkea vapaasti sillä koulu oli hyvin 

aidattu ja vartioitu ja jokaisella opiskelijalla ja opettajalla oli sähköinen kulku-

kortti, jonka vartija vielä tarpeen mukaan tarkisti. Näin vuoden 2012 terrori-

iskun jälkeen. 

 

Ranskalaisten järjestämien retkien aikana tutustuimme paikalliseen yritystoi-

mintaan vieraillessamme parfyymi- ja kosmetiikkatehtaassa sekä viinitilalla. 

Lisäksi seurasimme innolla Ranskan uuden presidentin valintaa ja vaalime-

nettelyä. Toulousen historiaan ja nykypäivään tutustuimme oppaan johdolla. 

Fauvismiin ja taiteilija Henri Matissen elämään ja teoksiin perehdyimme Col-

liuriin perheiden kanssa tehdyn retkipäivän aikana. Matkalla alkanut Ranskan 

kulttuurin ja ajankohtaisasioiden opiskelu sekä yhteydenpito toulouselaisiin 

nuoriin jatkuvat nyt koulussamme aivan uusista lähtökohdista käsin. Kuvia 
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matkamme eri kohteista on nähtävillä Raision lukion virallisella facebooksivul-

la. 

 

Opintomatkalle osallistuneet nuoret olivat hyvin motivoituneita ja kiinnostunei-

ta kaikesta näkemästään ja kuulemastaan. Rohkeus käyttää kieltä kasvoi 

matkan aikana selvästi ja innostus arkikielen oppimiseen on ollut suurta en-

nen ja jälkeen matkamme. Huoltajien ennakkoluuloton ja aktiivinen osallistu-

minen opiskelijavaihdon toteuttamiseen oli hyvä osoitus kotien ja koulumme 

toimivasta yhteistyöstä.” 

 

 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta merkitsee matkaraportin tiedokseen. 

 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 979/12.02.01/2016 

§ 81 

Matkaraportti lukion venäjän opiskelijoiden opintomatkasta Pietariin 4.-7.5.2017 

 

 

 

 Lukion lehtori Seija Kaisalmen 31.5.2017 toimittama raportti: 

 

”Lukion venäjän opiskelijoiden opintomatka Pietariin toteutettiin 4.-7.5.2017. 

Matkaan osallistui lehtori Seija Kaisalmen lisäksi neljä lukiolaista. 

 

Matkan tavoitteena oli tutustua Venäjän kulttuuriin ja historiaan Pietarissa se-

kä oppia kieltä aidossa ympäristössä. 

 

Matkan tavoitteet toteutuivat erittäin hyvin. Opiskelijoiden venäjän kielen taito 

kohentui merkittävästi käytännön kommunikaatiotilanteissa. Oli mukava huo-

mata, miten rohkeus venäjän kielen käyttöön lisääntyi matkan edetessä.  

 

Matkalla tutustuttiin Pietarin nähtävyyksiin sekä venäjän kulttuuriin ja histori-

aan. 

 

Eremitaasin taidemuseo oli sykähdyttävä kokemus jo ulkoa päin. Sisätilat my-

kistivät loistollaan ja taidekokoelman laajuus yllätti opiskelijat. Lisäksi tutus-

tuimme impressionistien näyttelyyn ja opiskelijat saivat nähtäväkseen esimer-

kiksi Van Goghin, Picasson ja Matissen kuuluisia maalauksia. 

 

Myös Verikirkon loisteliaisuus pysäytti. 

 

Pietarhovin matka kuljettiin julkisella reittitaksilla. Kesäpalatsin suihkulähteet, 

puiston upeat istutukset, palatsin kullatut koristeet ja kupolit avasivat mieliku-

vituksessa näkymät tsaarinajan loistoon ja muuttivat historian kirjoista opiskel-

tuja asioita hitusen elävämmäksi. 

 

Opiskelijoiden mielipide matkasta on pelkästään positiivinen. Kaikki, mitä he 

näkivät ja kokivat matkalla, teki heihin suuren vaikutuksen. Näistä elämyksistä 

he laativat myös raportin lukion Virike-vuosikertomukseen. 

 

Myös heidän vanhempansa ovat lähettäneet kiitokset siitä, että heidän lapsil-

leen järjestettiin ainutlaatuinen tilaisuus päästä tutustumaan Venäjään, minne 

muuten ei ehkä tulisi perheen kanssa lähdettyä. 

 

Erityisen ylpeiksi kaikki neljä tyttöä tunsivat itsensä siitä, että he uskaltautuivat 

käyttämään venäjää asioimistilanteissa. Suullinen kielitaito koheni jokaisella ja 

ennen kaikkea rohkeus käyttää sitä.” 
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Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta merkitsee matkaraportin tiedokseen. 

 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 284/04.04.02/2017 

§ 82 

Matkaraportti lukiolaisten ystävyyskuntamatkasta Sigtunaan 10.-13.5.2017 

 

 

 

 Lukion lehtori Anne Santamäen 30.5.2017 toimittama raportti: 

 

”Raision lukiosta lähti 19 toisen vuosikurssin opiskelijaa Tukholmaan ja 

Sigtunaan 10.5 iltalaivalla. Matkan tavoitteena oli tutustua ystävälukioomme 

Arlanda IT-lukioon ja päästä puhumaan ruotsia mahdollisimman paljon. 

Olimme jo tavanneet meitä vastaanottamassa olevan porukan Raisiossa kuu-

kautta aiemmin, joten odotettavissa oli tuttuja kasvoja kaikille. 

 

Satamassa meitä oli vastassa Bea-opettaja ja hän antoi meille SL-

matkustuskortit, jotka Sigtunan kunta tarjosi meille. 

 

Samoin kuin edellisenä vuonna, bussit tuottivat meille vaikeuksia, mutta peril-

le päästiin vähän sovitusta ajasta myöhässä lukiolle ja opiskelijat jaettiin heti 

sekaryhmiin yhdessä ruotsalaisten kanssa. Ryhmissä heidän piti esitellä 

mahdollisimman luovasti ryhmänsä jäsenet. Parhaat palkittiin Maraboun suk-

laalevyillä. 

 

Lounaan jälkeen kuuntelimme töiden tulokset. Matkan tavoite eli päästä pu-

humaan ruotsia toteutui oikeinkin hyvin.  

 

Iltapäivällä pelasimme polttopalloa koulun pihalla. Illan vietimme uudessa os-

toskeskuksessa Solnassa ja söimme yhdessä. Opiskelijoiden huomiot ruotsa-

laisesta koulusta olivat mm. että siellä on vapaampaa kaikin puolin, tunneilla 

ollaan takit päällä. 

 

Toisen päivän aamuna ohjelmassa oli Tukholma ja ensin menimme Kunin-

kaan linnan Livsrustkammaren -museoon, jossa meille oli varattu opastus. 

Opas oli oikein hyvä ja puhui selkeästi. Opiskelijat yllättyivät, koska ymmärsi-

vät yllättävän paljon. Alamme olla jo vanhoja tuttuja tämän oppaan kanssa 

 

Museokierroksen jälkeen opiskelijat tekivät kaupunkisuunnistusta Vanhassa 

Kaupungissa. 

 

Opiskelijoiden kommentteja matkasta: 

- vierailu IT-lukiossa oli hauskaa ja päivä ruotsalaisten kanssa mukavaa. 

Ruokapaikka oli hyvin valittu 

- oli supermukavaa. Matkakohteet olivat hyviä ja aikataulu ei ollut liian tiuk-

ka  

- museokäynti oli kiinnostava ja sopivan pituinen 

- hyvä ryhmähenki, hyvin järjestetty 

- ruotsalaisten kanssa oli mukavaa jutella 

- opin ruotsia enemmän kuin koko lukioaikana 
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- oli ohjelmaa, mutta myös vapaa-aikaa” 

 

 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta merkitsee matkaraportin tiedokseen. 

 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 428/04.04.02/2017 

§ 83 

Matkaraportti Vaisaaren koulun venäjän lukijoiden ystävyyskaupunkimatkasta 

Kingiseppiin 2.-6.5.2017 

 

 

 

 Vaisaaren koulun lehtori Maarit Rainion 22.5.2017 toimittama raportti: 

 

”Kuvaus matkan ohjelmasta 

 

Matkanjärjestäjänä toimi Turun Neva Tours, joka järjesti laiva- ja bussikulje-

tuksen sekä viisumit. Retkiohjelmasta vastasi venäjän lehtori Maarit Rainio 

yhteistyössä matkalle lähteneiden oppilaiden sekä Kingiseppin kaupungin 

edustajan Tatjana Ivanovan kanssa. Valvojiksi lähtivät lehtori Marjut Koski-

nen-Kämäräinen ja lehtori Maarit Rainio. Viiden päivän aikana koimme, 

näimme ja opimme valtavasti uutta. Matka toteutui alustavan suunnitelman 

mukaan. Tässä matkan pääkohdat pähkinänkuoressa. 

 

Tutustuimme matkan aikana Kingiseppin kaupunkiin, sen kotiseutumuseoon, 

jääkiekkohalliin sekä nuorisotoimeen. Vierailimme myös koulu nr3:ssa, koulu 

nr6:ssa ja teknologiakeskuksessa sekä taidekeskuksessa. Kouluissa osallis-

tuimme sekä englannin tunneille että paneelikeskusteluihin, ja tutustuimme 

koulu nr3:n sotamuseoon sekä koulu nr6:n toimittamaan koululehteen. Tekno-

logiakeskuksessa saimme kokeilla kingiseppiläisten luomaa 3D-

virtuaalimaailmaa Venäläisestä museosta (=yksi Pietarin tunnetuimmista tai-

demuseoista), jossa pääsee hiirtä liikuttelemalla kävelemään pitkin museon 

käytäviä ja katselemaan tauluja ja muita taideteoksia. Teknologiakeskuksessa 

pääsimme myös rakentamaan robotteja, jotka osallistuivat suureen robottitur-

naukseen. Taidekeskuksessa saimme kokeilla pärekorin luomista ja enkeliko-

risteen tekemistä, kuuntelimme paikallisen nuorisokuoron lauluesityksiä sekä 

katselimme kingiseppiläisten meille tekemiä minielokuvia. Kävimme myös ret-

kellä Ivangorodin naapurikaupungissa ja tutustuimme siellä olevaan Iivanan 

linnoitukseen.  

 

Matkan varrella kävimme myös Pietarhovin suihkulähdepuistossa, Pietarin 

eläintieteellisessä museossa ja Neva-joella jokilaivaristeilyllä sekä maailman-

kuulussa Eremitaasi-taidemuseossa. Bussikuljettajamme teki myös Pietarissa 

pienen kiertoajelun, ja pääsimme näkemään Iisakin kirkon, Verikirkon ja 

Smolnan luostarin. Matkan päätösruokailu oli Viipurissa keskiaikaisessa Pyö-

reässä tornissa. Viimeiset ruplat tuhlasimme Viipurin kauppahallissa karkkia 

ja matkamuistoja ostellen. 

 

Matkan tavoite ja tavoitteen toteutuminen 

 

Saavutimme matkatavoitteemme: Opimme paljon Kingiseppin historiasta, 

kulttuurista ja nuorista. Venäjän opiskelijat pääsisivät testaamaan hankki-
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maansa kielitaitoa arkipäivän autenttisissa kielenkäyttötilanteissa: arkiset os-

tostilanteet, tienkysymistilanteet, matkustus- ym. kommunikaatiotilanteet. Op-

pilaille tarjottiin ainutlaatuinen mahdollisuus tutustua Venäjään, sen rikkaa-

seen kulttuuriin ja venäläiseen nykykouluun sekä sen nuoriin. Mukana oli op-

pilaita, jotka eivät ennen ole matkustaneet ulkomaille, ja elämys heille oli sitä-

kin isompi. Matka opetti oppilaille vastuuta: Miten ja miksi leirikoulusääntöjä 

tulee noudattaa, miten pitää huolen itsestä, kavereista ja miten pitää ryhmän 

jäsenenä toimia, jotta homma toimii ja kaikki viihtyisivät.  

 

Oppilaiden mielipiteitä 

 

Venäjänmatkaajien oli määrä kirjoittaa yksi A4-pituinen matkaraportti Kingi-

seppin ystävyyskoulumatkasta. Tässä kommentteja oppilaiden raporteista:  

- ”Kingiseppin ohjelmasta robottien rakentaminen ja tanssiesitys oli mieles-

täni parhaimmat. Pietarissa taas ehdottomasti jokilaivaristeily ja shoppailu 

Galeria-kaupassa.” 

- ”Oli kiinnostava kokeilla erilaisia venäläisiä ruokia. Ruoka oli mielestäni 

tosi hyvää.” 

- ”Eniten tulen kaipaamaan venäläisten ihmisten kohteliaisuutta ja positiivi-

suutta. Minulla oli joitain pieniä ennakkoluuloja maata kohtaan, mutta ne 

osoittautuivat turhiksi. Ystävyyskoulumme oppilaat olivat huomaavaisia ja 

ystävällisiä.” 

- ”Venäläisten oppilaiden kanssa keskustelu oli mukavaa, sillä silloin sai 

käyttää englantia ja venäjää, oppi uusia sanoja ja sai tutustua uusiin ihmi-

siin.” 

- ”Parhaat kohteet oli Pietarhovi, jokilaivaristeily, Eremitaasi, Eläintieteelli-

nen museo, robottiturnaus ja virtuaalimaailma… ja tietysti shoppailu – eri-

tyisesti Pietarin SKA:n fanikaupassa. Hieman tylsiä oli Kingiseppin nuori-

sotoimen esittely ja Iivanan linnoituksen pitkävetinen opas… linnoitus oli 

toki mahtava.” 

- ”Tykkäsin eniten tavata viime syksynä Vaisaaressa vierailleet ystävämme 

ja hyvästijättöjen aika oli haikeaa. En pitänyt venäläisestä ruoasta: liha oli 

outoa, liian paljon rasvaa, liikaa ruokaa (aina neljän ruokalajin ateriat).” 

- ”Kingiseppin taidekeskus oli kiva paikka ja varsinkin laulu/tanssiesitys oli 

hieno. Jääkiekkoareenalla oli kiva käydä, ja oli mukavaa sen jälkeen kä-

vellä Kingiseppin keskustassa. Parasta oli, kun Maarit vei meidät Nord-

tavarataloon ja sen jälkeen syömään McDonald’siin.” 

- ”Oli kiva nähdä, minkälaisia kouluja Venäjällä on ja miten opetustavat 

eroavat suomalaisesta opetustavasta. Oli myös kiva nähdä, mitä venäläi-

set tekevät vapaa-ajallaan koulun kerhoissa. Kouluruoka oli tosi erilaista 

ja siihen oli vaikea tottua.” 

 

Kiitokset 

 

Kiitän kaikkien venäjänmatkaajien puolesta Raision kaupunkia, että saimme 

mahdollisuuden osallistua ystävyyskoulumatkalle ja edustaa Kingiseppissä 

Vaisaarta ja Raisiota. Lämmin kiitos! 
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Twitter 

 

Ystävyyskaupunkimatkalla pidin oppilaiden kanssa on-line twitter-tiliä. Sitä 

mukaan kun matkamme Venäjällä eteni, päivitimme sinne valokuvia, videoita 

ja animaatioita sekä vähän tarinaa matkamme vaiheista. Näin kaikki Vaisaa-

ressa pääsivät osallistumaan matkalle virtuaalisesti. Lisäksi huoltajille tarjoutui 

mahdollisuus päästä seuraamaan on-line matkan etenemistä; tästä saimme 

jälkikäteen todella paljon positiivista palautetta huoltajilta.” 

 

 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta merkitsee matkaraportin tiedokseen. 

 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 180/12.02.01/2015 

§ 84 

Vaisaaren koulun 9 A-luokan matkapäiväkirja Italian leirikoulusta 14.-21.5.2017 

 

 

 

 Vaisaaren koulun opettaja Merja Korsimon 2.6.2017 toimittama 9 A-luokan 

matkapäiväkirja: 

 

”Sunnuntai 14.5.2017  

 

Tänään alkoi matka kohti Italiaa. Lähdimme Petran isän kyydillä koululta bus-

silla Helsinki-Vantaan lentokenttää kohti noin 9:30. Kentällä oli noin puolitoista 

tuntia vapaa aikaa ja sillä aikaa moni kävi syömässä ja osa kävi kiertelemäs-

sä kauppoja. Lensimme Helsingistä Frankfurtiin missä vaihdoimme konetta ja 

jatkoimme sieltä Bolognaan. Bolognassa meitä oli odottamassa bussi joka vei 

meidät Euro Campille Censenaticoon. 

Lennot sujuivat hyvin ja pääsimme turvallisesti perille. Päivä oli kulunut mat-

kustaessa. Kun saavuimme Eurocampille noin kello yksitoista, kaikki olivat to-

della väsyneitä matkustamisesta Campillä söimme nopeasti myöhäisen iltapa-

lan ja ohjaajat näyttivät meille huoneet ja kertoivat  

lyhyesti tärkeimmät säännöt. Saimme myös heti viikon pullovedet ja sitten 

meidät passitettiin nukkumaan. Eurocampin ensivaikutelma ei ollut odotettu. 

Ruoka ei ollut hyvää ja huoneet oli ahtaat.  

 

Maanantai 15.5.2017  

 

Aamulla ensimmäiseksi oli aamupala ja heti sen jälkeen oli aamupiiri. Aamu-

piirissä kerrottiin mitä kukin harrastaa sekä omasta luonteestaan.  

Aamupiirin jälkeen oli italian kielikurssi, jossa opimme italian kielen perusteita. 

Tämän jälkeen ohjaajat järjestivät meille ryhmäytymisleikkejä.   

Lounaan jälkeen oli hetki vapaa-aikaa ja sitten lähdimme kävelemään kaup-

paan.  

Illalla oli ruokailu, sen jälkeen hetki vapaa-aikaa ja viimeiseksi oli iltapiiri. Ilta-

piirin jälkeen menimme huoneisiin ja hiljaisuus alkoi kello 23.00.  

 

Tiistai 16.5.2017  

 

Kello 7.30 alkoi aamupala ja siitä jatkui heti aamupiiri. Lähdimme klo 9.00 

bussilla Mirabilandian-huvipuistoon ja matka kesti puoli tuntia. Mukana oli 

”herkulliset” eväspussit. Odotimme puolisen tuntia huvipuiston aukeamista. 

Laitteisin ei tarvinnut jonottaa, koska huvipuistossa ei ollut siihen aikaan pal-

joakaan muita ihmisiä.  

Söimme mäkkärissä. Alkuperäinen suunnitelma oli lähteä kello 18.00 pois, 

mutta toivoimme aikaisempaa paluuta ja lähdimmekin jo kello 15.00. Tästä 

johtuen saimme vapaa-aikaa siihen saakka kunnes alkoi päivällinen kello 

19.30.   
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Illalla oli kevyttä iltaohjelmaa, jossa leikimme psykologia. Hiljaisuus alkoi kello 

23.00.  

 

Keskiviikko 17.5.2017  

 

Keskiviikkomme Italiassa alkoi poikkeuksellisen myöhäisellä aamupalalla, sillä 

päivällä ei ollut tiedossa retkiä. Aamiaisen jälkeen saimme hetken vapaa-

aikaa, jonka jälkeen alkoivat leiriolympialaiset. Lajeina olympialaisissa oli ko-

ripalloa, lentopalloa ja jalkapalloa. Vilman nilkan nyrjähtäessä kilpailuissa, ta-

paturmiltakaan ei säästytty.   

Urheilun jälkeen oli vapaa-aikaa, jonka suurin osa käytti uiden. Sen jälkeen 

lähdimme kävellen läheiseen kaupunkiin. Siellä söimme jäätelöt ja kiertelim-

me kaduilla.   

Ilta meni rennosti ottaen.  

 

Torstai 18.5.2017  

 

Aamulla meistä osa kävi opettajien kanssa aamulenkillä.  

Tänään oli leiriolympialaisten toinen päivä. Aamupalalla saimme nauttia vaa-

leaa leipää nutellan ja salamin kera. Aamupalan jälkeen aloitimme olympialai-

set, jossa lajeina olivat ämpärin täyttö vedellä, hiekkalinnan rakennus ja so-

kean kaverin ohjaus.   

Olympialaisten jälkeen pelasimme rinkiä tai vaihtoehtoisesti kuntopiiriä jonka 

jälkeen lähdimme jalkapallo-otteluun.  

 

Perjantai 19.5.2017   

 

Lähdettiin San Marinoon heti aamusta Kemijärveläisten kanssa ja matka kesti 

noin tunnin verran, mutta onneksi maisemat olivat sen arvoisia. San Marinos-

sa pääsimme viettämään vapaa-aikaa ja suorittamaan opettajien tekemää 

ryhmä-tehtävää San Marinon nähtävyyksistä. San Marinossa oli sinä päivänä 

1000 miglia kilpailu, johon osallistui monta todella hienoa autoa, niistä kuvien 

ottaminen vei ison osan päivästä.  

Siitä jatkettiin matkaa ostoskeskukseen josta ostettiin vaatteita sekä tuliaisia 

kotiin. Ostoskeskus oli suuri ja erittäin hieno paikka. Kun pääsimme takaisin 

Euro Campille niin loppuilta meni ulkopelejä pelatessa ja huoneessa rentou-

tumisessa. 

 

Lauantai 20.5.2017  

 

Aamu alkoi yhtä vauhdikkaasti kuin muutkin viisi aikaisempaa aamua. Aamu-

pala tulee kaikille varmasti yllätyksenä, kun tarjolla olikin leikkeleitä, juustoa, 

hedelmiä, suklaalevitettä, hilloja ja vaaleaa leipää sekä tietysti erilaisia kahve-

ja ja kaakaota, jogurttia ja muroja maidolla sekä croisantteja. Heti aamupalan 

jälkeen oli aamupiiri, jossa käytiin läpi päivän ohjelmaa.  

Päivällisellä oli tarjolla yllätys yllätys pastaa kahdella eri tavalla, pihviä, vihan-

neksia sekä salaatteja, omenaa ja vettä.  



Raision kaupunki Pöytäkirja   39 (48) 
   

   

Sivistyslautakunta 21.06.2017  

 

Pidimme päiväpiirin, jossa piirrettiin ja kirjoitettiin toisista kaikkea hyvää ja 

päätimme mitkä pitsat kukin ottaa iltaa varten.  

Meidän piti mennä suppailemaan, mutta ilma antoi viestin, että tänään ei ole 

siihen mahdollisuutta. Sen sijasta ohjelmassa oli pelailua, yhtä pomppua. Ur-

heilun jälkeen pakkailtiin, pelailtiin korttia ja otettiin rennosti.  

Illan tullessa kaikki olivat innoissaan valmistautumassa pitsalle. Kävelimme 

pitseriaan yhdessä, paitsi Vili, joka tuli myöhässä ja hänellä oli ongelmia löy-

tää paikan päälle. Matkan varrella otimme yhteiskuvia.  

Kaikki pääsivät pitseriaan ja saivat pikkuhiljaa ruokaa eteensä ja juomat lasiin. 

Syötyämme lähdimme kaikki kohti omia huoneita ja otimme muutamia kuvia 

taas vaihteeksi.  

Kaikki valmistautuivat illan discoon ja tietenkin vaatekriisi yllätti karmealla ta-

valla monen tytön, kun ei löytynyt mitään päälle pantavaa. Loppujen lopuksi 

kaikki löysivät vaatteet ylleen ja lähdimme kaikki hehkeinä kohti discoa.   

Puolessa välissä iltaa ryhmän ohjaajat keräsivät kaikki paikalle ja julistivat lei-

riolympialaisten voittajan. Team Ya Ya kruunattiin voittajiksi tietenkin, mutta 

voitto oli tiukka. Opettajat olivat ostaneet ohjaajille yhteislahjan ja sitten vielä 

loppu halit.  

Kaikki painelivat discoon vauhdilla, joka kuitenkin loppui yllättävän aikaisin ja 

moni löysikin paikan päältä uusia ystäviä.  

Pientä säätöä oli ilmassa discon loputtua ja muutamat pääsivät vielä tutustu-

maan Kemijärviläisiinkin. Kaikki joutuivat menemään omiin huoneisiin ja tie-

tenkään ei olisi millään uni maistunut. Rupesimme vielä illalla pakkaamaan ja 

ilta vain venyi ja venyi, mutta päätimme nukkua muutaman tunnin ennen seu-

raavaa aamua.  

 

Sunnuntai 21.5.2017  

 

Bussi Eurocampilta lentokentälle lähti klo. 6.15 ja kokoontuminen Eurocampin 

aulassa oli klo. 5.45. Ennen bussiin nousua aulassa syötiin aamupalaa (eväs-

pussi) ja punnittiin vielä osan laukkuja. Bussimatka kesti noin pari tuntia. Mat-

kalaukkujen jättämisen jälkeen käytiin nopeasti Ferrari liikkeessä ja Victoria's 

Secretissä. Turvatarkastuksen jälkeen sovittiin tapaamispaikka lähtöportin 

eteen 10 minuuttia ennen koneeseen menoa.  

Lento Bolognasta Frankfurtiin kesti noin 1,5 tuntia, jonka jälkeen taas siirryttiin 

lähtöportille ja sovittiin tapaamisaika. Lento Frankfurtista Helsinki-Vantaalle 

kesti noin 2 tuntia ja kone laskeutui viiden jälkeen.  

Matkalaukkujen hakemisen jälkeen mentiin bussiin, joka oli odottamassa len-

tokentän edessä. Bussimatka Raisioon kesti vähän alle 2 tuntia ja perillä Vai-

saaren koulun parkkipaikalla oltiin klo. 20.00.  

 

9 A ja valvojat kiittää luvan myöntämisestä. Matka oli onnistunut ja ikimuistoi-

nen. KIITOS! 
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Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta merkitsee matkaraportin tiedokseen. 

 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 299/04.04.02/2016 

§ 85 

Matkaraportti Kuloisten koulun Erasmus+ -vierailusta Segoviaan 21.-25.5.2017 

 

 

 

 Kuloisten koulun luokanopettaja/kansainvälisyysvastaava Päivi Jokisen 

26.5.2017 toimittama matkaraportti Espanjan matkasta: 

 

”Matkan tavoite ja tavoitteen toteutuminen: 

 

Vierailuun osallistuivat luokanopettaja/kansainvälisten asioiden vastuuhenkilö 

Päivi Jokinen, erityisluokanopettaja Tiina-Mari Suckman-Ruohola ja erityis-

luokanopettaja Pasi Manninen. Tarkoituksenamme oli tehdä projektin puolivä-

liarviointia ja totesimme, että vaikka kouluilla on ollut vaikeuksia pitäytyä en-

nalta sovituissa aikatauluissa muun koulutyön ohessa, olimme kuitenkin saa-

neet kaiken suunnittelemamme työn hoidettua ja projekti on edennyt suunni-

tellusti. Projektin nettisivut päivittyvät aina jaksojen loppupuolella, jolloin niille 

saadaan sisältöjä tehdyistä toiminnoista. 

 

 Kuvaus matkan ohjelmasta: 

 

 Isäntämaa Espanjalla oli tarkka ja tiivis ohjelma tapaamisen kululle heti alusta 

alkaen. El Peñascalin koulua esittelivät meille 6. luokan oppilaat, jonka jäl-

keen saimme kuulla Espanjan koulujärjestelmästä sekä isäntäkoulun kaksi-

kielisyyshankkeesta, joka on Espanjassa ihan omaa luokkaansa. 

 

Palaverissa suunnittelimme aktiviteetteja Espanjan valitsemaan kirjaan Sa-

teenkaarikala. Tulossa on mm. kumppanimaiden välinen yhteinen syksyllä jär-

jestettävä ystävyyden teemapäivä, jolloin teemme kumppanikouluille kortteja 

ja tanssimme koulun pihalla koko koulun voimin etukäteen harjoittelemamme 

tanssin, jotka nauhoitetaan, ja joista editoidaan kaikkien koulujen yhteinen 

kooste projektin nettisivuille. 

 

Tapaamisessa suunnittelimme myös muita seuraavan jakson aktiviteetteja ja 

opetuskäytänteitä, jotka Suomen osalta alkavat vasta ensi syksynä, koska 

meillä alkaa kohta kesäloma, toisin kuin osalla kumppanimaista alkaa vasta 

myöhemmin. Totesimme oppilaiden välisten Skype-palavereiden olleen antoi-

sia oppilaille, ja jatkamme niitä myös tulevissa jaksoissa. Projektia voi seurata 

Twitterissä sekä projektin omilla nettisivuilla. 

 

 Koulu oli myös järjestänyt oppilaille, vanhemmille ja meille iltajuhlat, jossa oli 

oppilaiden ja vanhempaintoimikunnan, esityksiä ja jossa siis tehtiin projektia 

tutummaksi myös kodeille. Oppilaiden vanhemmat olivat tehneet tilaisuuteen 

ihania tapas-herkkuja. Lisäksi pääsimme tutustumaan lähemmin Segoviaan 

sekä sen lähellä sijaitsevaan kauniiseen La Granjan kylään, jossa kuningas-

perheellä on ollut tapana viettää kesiään. 
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 Jokaisen osallistujamaan opettajat pitivät El Peñascalin oppilaille oppitunnit 

omista maistaan. Teimme tunnetuksi myös suomalaista koulutusta ja kump-

panimaat odottavat jo vierailuaan Suomeen ja Raisioon alkuvuodesta 2018, 

jolloin on meidän isännöintivuoromme. Matka oli kaiken kaikkiaan erittäin on-

nistunut ja saimme suunniteltua sen, mitä oli tarkoituskin ja enemmän.” 

 

 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta merkitsee matkaraportin tiedokseen. 

 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 646/04.04.02/2017 

§ 86 

Ihalan koulun Erasmus -hankelupahakemus 

 

 

 

 Ihalan koulun rehtori Jari Miettisen ja luokanopettajat Pirjo Rajamäen ja Rai-

ner Haarten 23.5.2017 toimittama hankelupahakemus:  

 

”Haemme kunnioittavasti mahdollisuutta ottaa osaa kansainväliseen Eras-

mus-projektiin. Olemme hakemassa mukaan projektiin, jonka valmisteleva 

kokous on keväällä 2018. Varsinaisesti projekti voi alkaa lukuvuona 2018-

2019. Hankkeen kesto on yleensä 2-3 vuotta. 

 

Tällä hetkellä kanssamme yhteistyökumppanuudesta ovat kiinnostuneet eng-

lantilainen ja italialainen koulu, joiden kanssa olemme jo aikaisemmin tehneet 

yhteistyötä. Tavoitteena on osallistua partnerikouluna projektiin, joka tukee 

Ihalan englannin kieliluokkien opetussuunnitelmaa. 

 

Erasmus-projektin aikana ei ole tarkoitus liikuttaa oppilaita vaan projekti toteu-

tetaan opettajien välisenä yhteistyönä sekä mahdollisina opettajavaihtoina. 

Partnerikoulujen yhdessä laatimien kokonaisuuksien avulla kaikki kieliluokkien 

oppilaat osallistuvat projektin tavoitteiden toteuttamiseen käytännön tasolla.” 

 

 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta päättää 

 

antaa Ihalan koululle luvan hakea Erasmus –hankkeeseen. 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 165/00.02.04/2017 

§ 87 

Viranhaltijapäätökset 21.6.2017 

 

 

 

 Sivistyslautakunnan tietoon saatetaan seuraavat viranhaltijoiden päätöspöy-

täkirjat: 

 

Friisilän rehtori 

 

§ 18 Luokanopettajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-2.6.2018 

§ 19 Erityisluokanopettajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-

2.6.2018 

§ 20 Luokanopettajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-2.6.2018 

§ 21 Erityisluokanopettajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-

2.6.2018 

§ 22 Luokanopettajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-2.6.2018 

 

Ihalan rehtori 

 

§ 17 Luokanopettajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-2.6.2018 

§ 22 Luokanopettajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-2.6.2018 

§ 23 Luokanopettajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-2.6.2018 

§ 24 Luokanopettajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 14.8.2017-2.6.2018 

 

Kaanaan rehtori 

 

§ 2 Tuntiopettajaksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-2.6.2018 

§ 3 Luokanopettajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-2.6.2018 

 

Kerttulan rehtori 

 

§ 5 Tuntiopettajaksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-2.6.2018 

§ 8 Koulunkäynninohjaajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 15.8.2017-

2.6.2018 

§ 11 Luokanopettajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 14.8.2017-2.6.2018 

 

 

Kuloisten rehtori 

 

§ 6 Tuntiopettajaksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-2.6.2018 

§ 7 Luokanopettajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-2.6.2018 

 

Tahvion rehtori 

 

§ 10 Luokanopettajan sijaiseksi (työnkierto) valittiin *** ajaksi 

1.8.2017-31.7.2018 
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§ 11 Erityisluokanopettajan sijaiseksi (työnkierto) valittiin *** ajaksi 

1.8.2017-31.7.2018 

 

Vaisaaren rehtori 

 

§ 15 Tuntiopettajaksi (resurssiopettaja) valittiin *** ajaksi 1.8.2017-

2.6.2018 

§ 16 Tuntiopettajaksi (äidinkieli ja kirjallisuus) valittiin *** ajaksi 

1.8.2017-2.6.2018 

 

Päivähoidon johtaja 

 

§ 18 Perhepäivähoitajan määräaikaiseen tehtävään valittiin *** ajaksi 

1.8.2017-31.5.2018 

 

Leijapuiston päiväkodinjohtaja 

 

§ 14 Lastenhoitajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 26.5.2017-7.4.2018, 

varalle valittiin *** 

§ 15 Lastenhoitajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-23.4.2018 

§ 18 Lastentarhanopettajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 2.10.2017-

1.11.2019 

 

Vaisaaren päiväkodinjohtaja 

 

§ 5 Lastenhoitajan sijaiseksi valittiin *** ajaksi 1.8.2017-31.5.2018 

 

 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta merkitsee päätöspöytäkirjat tiedokseen ja päättää, että 

kuntalain § 92 mukaista otto-oikeutta ei käytetä. 

 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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 Asianro 164/00.02.02/2017 

§ 88 

Ilmoitusasiat 21.6.2017 

 

 

 

1 Opetus- ja kulttuuriministeriö 31.5.2017 Päätös OKM/82/520/2017 Erityis-

avustuksen myöntäminen/Esi- ja perusopetuksen tasa-arvo edistäviin toi-

menpiteisiin, erityisopetuksen laadun kehittämiseen, siihen liittyvään kou-

lunkäyntiavustajien palkkaamiseen ja opetusryhmäkoon pienentämiseen, 

myönnettiin 70.000 euroa 

 

2 Lounais-Suomen aluehallintovirasto 8.6.2017 Päätös 

LSAVI/755/07.03.02/2017 Liikkuva koulu – kehittämisavustus 2017-2018/ 

perusopetus, myönnettiin 30.000 euroa 

 
3 Lounais-Suomen aluehallintovirasto 8.6.2017 Päätös 

LSAVI/708/07.03.02/2017 Liikkuva koulu – kehittämisavustus 2017-2018/ 

lukio, ei myönnetty 

 

4 Musiikkikoulu Johanna Kaarton vuosikertomus lukuvuodesta 2016-2017 

 
5 Raisio-opiston opetusohjelmaluonnos 2017-2018 

 
6 Kaupunginvaltuusto 5.6.2017 § 79 Hallintosääntö 

 
7 Turun hallinto-oikeuden päätös 8.6.2017 Hallinto-oikeus hylkää valituksen 

 
 

 

 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta merkitsee ilmoitusasiat tiedokseen. 

 

 

 

Päätös  

Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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Muutoksenhakuohje (67-89 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä oikaisuvaatimusta tai valitusta, koska 
päätös koskee vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (Kuntalaki 136 §): 
 
§ 67, 68, 69, 71, 74, 75, 76, 77, 78, 79, 80, 81, 82, 83, 84, 85, 86, 87, 88 
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§  
 

Oikaisuvaatimusohjeet ja valitusosoitus 
 

Oikaisuvaatimuksen ja kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on 
kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi 
vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan jäsen.  
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
Yksityiskohtainen oikaisuvaatimusohje/valitusosoitus annetaan pöytäkirjanot-
teen liitteenä. 
 

Oikaisuvaatimusohje 
 
Seuraavista päätöksistä voidaan tehdä kirjallinen oikaisuvaatimus siltä osin 
kuin kyse ei ole kunnallisten virka- ja työehtosopimusten soveltamisesta tai 
tulkinnasta (kunnallinen virkaehtosopimuslaki 26 § ja laki työtuomioistuimesta 
1 §). Kuntalain 89 §:n mukaan päätökseen ei saa hakea muutosta valittamal-
la, vaan valitus voidaan tehdä vasta oikaisuvaatimukseen annetusta päätök-
sestä: 
 
§ 70, 72, 73, 89 
 
Oikaisuvaatimuksen tutkiva viranomainen 
 
Raision kaupungin sivistyslautakunta 
Nallinkatu 2, PL 100, 21201 Raisio 
sivistys@raisio.fi 
faksi (02) 435 4382 
puh. (02) 434 3111 (vaihde) 
 
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista. 
Oikaisuvaatimuksesta on käytävä ilmi vaatimus perusteluineen ja se on teki-
jän allekirjoitettava. 
 

Valitusosoitus   
 
Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 



Raision kaupunki Pöytäkirja   48 (48) 
   

Muutoksenhakuohje   

Sivistyslautakunta 21.06.2017  

 

Oikaisuvaatimuksen johdosta annettuun päätökseen saa hakea muutosta 
vain se, joka on tehnyt oikaisuvaatimuksen. Mikäli päätös on oikaisuvaati-
muksen johdosta muuttunut, päätökseen saa hakea muutosta myös asian-
osainen sekä kunnan jäsen. 
 
Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§    Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§    Valitusaika 30 päivää 
 
Lounais-Suomen aluehallintovirasto 
Itsenäisyydenaukio 2, PL 22, 20801 Turku 
 
Hallintovalitus: pykälät 
 
§    Valitusaika 14 päivää 
 
Muu valituselin 
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-

taan tehtäväksi 
- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymis-
tä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, faksilla tai 
lähetin välityksellä. Valitusasiakirjat on lähetettävä niin ajoissa, että ne ehtivät 
perille ennen valitusajan päättymistä. 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 


